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A súlyemelésből nem 
gazdagodtam meg!" 
« 

Az a j tófé l fához vetett 
mankó messziről árulkodott 
arról, hogy gazdája, a sérült 
Balázs Mihály látogatóban 
van klubtársainál . Éppen őt 
kerestük. Azt m o n d j á k róla, 
mindig s»ívesen jön a Déri 
szakközépiskola pincéjébe, 
ahol a SZEOL AK-as súly-
emelők edzőterme van. Na 
persze csak akkor , amikor 
Szegeden jár . Utóbbi tíz évé-
nek nagyobb részét verse-
nyeken és a válogatott ke-
ret edzőtáboraiban töltötte. 
Jelenleg i t thon van. látogat-
ja a foglalkozásokat. Hogy-
ne jönne örömmel, amikor 
spor tbará ta i mindannyiszor 
t á r t karokkal fogadják. Ed-
zésmunkáját nézni egyéb-
ként mindig élmény; négy-
száz kilogramm fölötti eme-
lése pedig nem mindenna-
pos látványosság. 

Mostanában az edzéseken 
csak, mint szemlélő vehet 
részt. A moszkvai VB-n el-
szenvedett balszerencsés bal-
esete után a budapesti 
Sportkórház volt hetekig ott-
hona. A közelmúltban sza-
badult a fehér fa lak közül. 
Aznap este is — mint ma 
is — csak a zsámolyon ül-
dögélt, természetesen civil-
ben, s elégedetten bóloga-
tott társai egy-egy f r appáns 
gyakorlatára. Mindenkihez 
volt néhány kilókat érő, jó 
szava. Elébe toppanva, mi 
más lehetett vo ln a első kér-
désünk; 

— Hogy érzed magad? 

— Köszönöm kérdésed. 
Mit is válaszolhatnék, a je-
lenlegi helyzetben. Egy bal-
szerencsés mozdulat u tán 
évek m u n k á j a ment tönkre. 
Nyílt titok volt. hogy sze-
re t tem volna ki jutni a los 
angelesi olimpiára. Nagyon 
valószínű, hogy ez m á r nem 
fog sikerülni . Na nem mint -
ha fe lad tam volna, de álla-
potom bosszantóan lassan 
javul. Bár lehet, hogy csak 
én vagyok türelmetlen. Ter-
mészetesen súlynak még a 
közelébe sem mehetek. 

Az utolsó mondat ellené-
re rávet tük beszélgető part-
nerünket , hogy egy pil lanat-
ra szegje meg az orvosi uta-
sítást és álljon a súlyok 

mellé. Megtette. Kat tan fo-
tós kollegánk masinája , ott 
folytat tuk a párbeszédet, 
ahol abbahagytuk. 

— Mivel töltöd mostaná-
ban az idődet? 

— Van dolgom bőven. 
Nem unatkozom, annak el-
lenére. hogy j anuá rban még 
bokrosabbak voltak teendő-
i m Az elmúlt hónap végén 
szerencsésen zár tam a 
negyedév vizsgaidőszakát 
a jogi karon. Tanul -
nom mostanában m á r 
nem kell annyit . A felsza-
badul t időt naponkénti 
gyógytornával és úszással 
töltöm. Mindkettőt orvosi 
rendelésre. 

— Milyen a kapcsolatod 
sérülésed óta a válogatottal? 

— Erről m á r nem lehet 
beszélni, mivel megszűnt. 
Orvos Andrásék első dolga 
az utódom keresése volt. 
Azt hiszem, így nem alap-
talan az az érzés, miszerint 
leírtak az utazólistáról. En-
nek köszönhetően rám se 
„bagóznak". De ta lán ne-
kik van igazuk. 

— Hogyan ítéled meg a 
sportág honi helyzetét? 

— Bizony élt m á r szebb 
időket is — válaszolt né-
hány másodperces tűnődés 
után. — Hogy miben van 
jelentős l emaradásunk? A 
mai világra szóló eredmé-
nyekért a sportág nagyha-
talmai. így például a Szov-
jetunió és Bulgária műsze-
rek, komputerek segítségé-
vel dolgozik. Ilyen felké-
szültséggel mi még nem 
rendelkezünk. Elsősorban a 
formaidőzítés tudományában 
kellene előrébb lépnünk. Én 
magam 1988-ra a következő 
nyári ol impiára várom a 
sportág előrelépését. 

— Milyen eredményeket 
vársz Los Angelesben a ma-
gyar súlyemelőktől? 

— Az ott összeverbuváló-
dó mezőnyben csekély a do-
bogóra kerülés esélye. Ter-
mészetesen a szovjetek és a 
bolgárok viszik m a j d a prí-
met. 

Időközben Illés János, aki 
egyik legjobb cimborája Mi-
sinek, végez a napi adag-

A kényszerpihenőn levő Ba-
lázs Mihály (Fotó: Gyenes 
Kálmán) 

gal. így csatlakozhat hoz-
zánk. ö t is k i faggathat tuk 
Balázs Misiről és körülmé-
nyeiről. Válasza ennyi volt: 
„Misi szereti az élet napos 
oldalát. Szívesen elénekel 
akár egy-két nótát is, ha a 
helyzet úgy kívánja. De a 
munkában sohasem ismerte 
a tréfát. Elszántságáról, álU 
hatatosságáról sokszor meg-
győződhettünk, amikor szo-
rult a hurok. Én ismerem 
őt. A versenyt még egyszer 
sem adta fel. Ezúttal sem 
lesz ez másképp. Űjra fel 
fog kapaszkodni a csúcsra." 
Az edző, ördögh István szin-
te ugyanígy válaszolt a fel-
tett kérdésre, pedig, min t 
mondták, nem beszéltek ösz-
sze. 

Még mielőtt búcsúra ke-
rült volna a sor, egy olyan 
kérdéssel hozakodtunk elő, 
aminek a legtöbb sportem-
ber nem örül : 

— Mekkora összeg üti a 
markát egy magadfajta súly-
emelőnek itt Magyarorszá-
gon? 

— Csak magamról beszél-
hetek. Egy mindenesetre biz-
tos. A súlyemelésből nem 
gazdagodtam meg. Hogy 
egész pontosan mennyi t? Ez 
természetesen változó. Any-
nyit azonban elárulhatok, 
hogy átlagban e tekintetben 
egy NB Il-es labdarúgót 
nem „főzök le". 

Hogy sok ez. vagy kevés? 
— azt döntse el az olvasó. 
Végezetül Balázs Mihály a r -
ról tá jékoztatot t bennünket , 
hogy három hete „kemény 
fába vágta fejszéjét" , meg-
nősült. A fé r jnek minden 
jót k ívántunk, a spor tem-
bernek pedig hozzátettük, 
jövőre is szeretnénk azon az 
egyválogatottas világranglis-
tán látni, mely nem régen 
jött le a Népsport hasábja-
in. Hatodik helye a bizonyí-
ték arra . hogy az elmúlt 
esztendőben, aká r csak a ko-
rábbi években, kiemelkedőt 
produkált . 

BOROS TIBOR 

HELYREIGAZÍTÁS 
Előző számunkban a 

Főiskola tornatermének 
építése kapcsán szó esett 
a Tanárképző és a JATE 
számára építendő menza 
terveiről. Sajnos, a cikkbe 
néhány valótlan adat, ál-
lítás is bekerül t — téves 
tájékoztatás folytán. Nem 
igaz ugyanis, hogy a ter-
vezett menza helyén álló 
épületek szanálása 40 
millió for intba kerülne, 
mint ahogy az sem, hogy 
a helyi tanács nem haj -
landó e költségekhez hoz-
zájárulni . A szanálás 
valós összege 21 millió 
forint, amiből a tanács 6 
milliót vállalt, s a további 
15-öt érő lakások beköl-
tözhetők lennének, h a a 
Művelődési . Minisztérium 
a várhatóan 130—150 mil-
liós beruházás te rhé t vál-
lalná. 

Így tehát az sem igaz, 
hogy az építkezéshez 
szükséges összeg rendel-
kezésre áll, sőt, a beruhá-
zás sincs jóváhagyva, a 
tervek elkészítésére külön 

engedély a lap ján kerül-
hetett sor. (A 150 milliós 
ér tékben a szanálás 15 
mi l l ió ja ' 10 százalékot 
képvisel, ami az építőipa-
ri gyakorlatban reális 
a ránynak számit.) 

Nem volt valós infor-
máció továbbá, miszerint 
a tanács jelölte ki a Lili-
om utcai területet egye-
dül lehetséges megoldás-
ként. Az egyetem ragasz-
kodott ehhez — az újsze-
gedi terület helyett —, 
ugyanis a diákoknak ez 
központi hely, és az itt 
levő fű tőobjektum is 
csökkenti az építési-fenn-
tartási költségeket. 

Megjegyzendő még (hisz 
az ezzel kapcsolatos té-
nyek sem hitelesen jelen-
tek meg előző számunk-
ban), hogy a JATE veze-
tése 1972-ben jelezte elő-
ször a minisztériumnak a 
menza és a kollégium 
égető szükségességét, va-
lamint, hogy a jelenlegi 
menzaépület és Irinyi-
kollégium állapota egyre 

kri t ikusabb. Ezen kívül 
az eredetileg számított 
5000 helyett 3000 adagos-
ra elfogadott menza ter-
vét az egyetem javasla-
tára bővítették 4000 ada-
gosra, megoldva ezzel a 
Főiskola 1000 személyre 
tervezett menzájának 
gondjá t is. Így elkerültek 
azt az ésszerűtlen elgon-
dolást, miszerint egymás 
tói 100 méte r re épült 
volna két menza. 

E hosszú listát lá tva 
az olvasó joggal kér-
dezheti ; vajon valós 
tények is szerepel-
tek abban a c ikkben? 
Igen, a tornateremről kö-
zölt adatok és állítások 
megfelelnek a valóságnak. 
A cikkíró azonban nehéz 
helyzetben érezheti ma-
gát, ő ugyanis csak leírta, 
egybevetette a hallotta-
kat, de sajnos félreinfor-
málták, s így 6 is az ol-
vasót. Nem marad más 
há t ra : a „fé l re informá-
tor' ' nevében is elnézést 
kér (azoktól, ak ike t rosz-
szul tájékoztatott , s 
azoktól, ak iknek sok évi, 
tisztes m u n k á j á t a le ír tak 
sértették) a szerző: 

BALOGH TAMÁS 

Egy szorgalmas 
csapat 

A JATE SC kézilabda 
szakosztályának férf i csapa-
ta az ősszel befejeződött me-
gyei I. osztályú csapatbaj -
nokságban 4. helyezést é r t el. 
A jól szerepelt és az idei 
fe ladatokra m á r javában ké-
szü' gárda edzőjével. Len-
gyel Gézával beszélgettünk 
a f iúk teljesítményéről. 

— Tanár úr, először a 
csapat múltjáról kérek egy 
rövid összefoglalót! 

— Mióta megalakult a JA-
TE SC, az egyik legeredmé-
nyesebb szakosztály a mi-
énk. Négy éven át a városi 
bajnokságban szerepeltünk, 
mindig az első három kö-
zött végeztünk. A tavalyi 
m á r a második évünk volt 
a megyei I. osztályban. Visz-
szatekintve az eddig eltelt 
évekre ismerve a csapat ere-
jét, azt mondhatom, hogy 
a játékosállomány és a kol-
lektíva mosjt a legjobb. Ez 
köszönhető a kemény, ki-
egyensúlyozott megyei ba j -
nokságnak. A jó szereplés 
érdekében baráti hangnem 
alakul t ki a játékosok kö-
zött. Ahogy mondani szokás, 
harcban edződik a csapat és 
ez a harcos bajnokság ala-
posan próbára teszi a fiú-
kat. 

— Hogyan értékeli az ed-
ző az előző bajnokságban 
elért negyedik helyet? 

— Az 1983-as évben úgy 
lett negyedik a csapat, hogy 
a Tanárképző csak gólkü-
lönbséggel szorította le a do-
bogóról. Természetesed ná-
lunk első a tanulás, ezért 
olykor nem a legjobb föl-
állásban lépünk pályára. Ép-
pen a főiskolások elleni mér-
kőzés is ilyen volt. hiány-
zott két kulcsjátékosunk. 
Akik szerepeltek, csak a 
mérkőzések 85—90°o-án vet-
tek részt, a tartalékok pe-
dig még nem tudtak meg-
határozói lenni a csapat já-
tékoknak. Gábriel Róbert — 
kiváló átlövő, csapatkapi-
tány — hiányát például nem 
tudtuk pótolni. De azt is 
el kell mondanom, hogy a 
meccseken az akarattal, a 
hozzáállással sohasem volt 
probléma, öröm ezekkel a 
játékosokkal dolgozni. 

— Kik szerepeltek a csa-
patban a "83-as bajnokság-
ban? 

— A hallgatók közül Gáb-
riel Róbert. László Jenő, 
Czeiner Gyula, Horváth Jó-
zsef, Kertész Gábor, Csányi 
Zoltán. Balogh Imre, Kiss 
Imre, Harcsár József, Lipták 
János (aki az ősszel végzett 
és már elment tőlünk). Ko-
vács Lajos, Hegyes Zoltán, 
Marovcsik Ákos, Rózner 
László és András János sze-

repelt .* Mellettük Tóth JéL 
zsef, a Kibernetikai Labora-
tórium dolgozója és Kocsis 
István testnevelő t anár ju-
tott még szóhoz. Külön ki 
kell emelnem a Ságvári Gim-
názium testnevelő t aná rá -
nak, Bárok Istvánnak segí-
tőkészségét. aki — ha kel-
lett — mindig rendelkezé-
sünkre állt és jó tel jesí t-
ményt nyúj to t t a kapuban. 
Itt eml í tem meg, hogy Czei-
ner Gyula a megyei góllö-
vő listán a második helyre 
lövöldözte be magát . 

— Milyen tervekkel vág-
tak az 1984-es évnek? 

— Nincsenek különleges 
te rve ink: a kieséstől nem 
kell ta r tanunk, a föl ju tás 
sem célunk, a lényeg az, 
hogy egészséges, jó kollektí-
vát a lakí tsunk ki, ahol egy-
másér t és a JATE színeiért 
ha j t anak a fiúk. Ez a csa-
pat talán képes lenne a föl-
jutásra, egyes vélemények 
szerint a bentmaradásra is 
de néhány év múlva egé-
szen más csapattal kell má r 
dolgoznom, és soha nem le-
het tudni, hogy milyen ké-
pességű játékosok jelentkez-
nek nálunk. Én továbbra is 
azt a becsületes hozzáállást 
várom, amivel eddig kivív-
tuk a megyei kézilabda szö-
vetség és a játékvezetők 
megbecsülését. 

Lengyel Géza végezetül el-
mondta, hogy minden támo-
gatást megkap csapatuk a 
JATE SC-től. megfelelő kö-
rülmények között készülhet-
nek. a jó szereplés feltéte-
lei biztosítottak. 

D. I. 

Az elfelejtett író?! 
Űjra itthon. De gondola-

taim még mindig visszave-
zetnek egy sírhoz. Sírhoz? 
Gazzal benőtt földkupachoz. 
Csak a sírkő muta t ja , hogy 
valaha ide temet tek el vala-
kit. Hosszas bolyongás ke-
resgélés után ta lá l tuk csak 
meg. Hiszen nemhogy út, de 
mélí csak egy mezei csapás 
sem vezet a sírhoz. Kukori-
cáson, szántón kell annak 
átvágnia, aki a sírhoz aka r 
zarándokolni. Nem útjelző 
táblák segítik tájékozódni az 
idegent, hanem a kopár 
domboldal kökénybokrai S 
kit hantoltak ide? Megtud-
ha t juk azt is. ha kisilabizál-
juk a kopott betűket azegv-
szerű terméskő sírkövön; Itt 
nyugszik Kemény Zsigmond, 
született 1814-ben, meghalt 
1875 decemberében. 

„A fáklya másnak szolgál, 
magát emészti meg." Igen. 
Kemény Zsigmond nyugszik 
a pusztakamarási domb ol-
dalán édesanyja és öccse 
mellett . A találó sírfel irat 
mellé még .esv Kemény idé-
zetet kell á l l í tanunk; " . . . 

vajon miért ne higgyem én 
is, hogy miután szemem be-
zárul, tetemem szétmállik, 
fejfámat ledönti az idő, még 
találtatni fog, bár kevés 
vagy talán egyetlenegy, ki 
irodalmi fáradozásaim iránt 
érdekkel viseltetvén, érde-
ket kíván azok iránt ger-
jeszteni." 

Manapság nem sok ilyen 
ember van. Ezért tolul a 
kényelmetlen kényes kérdés 
el ibünk: mit tet tünk eddig, 
„hogy irodalmi fáradozásai 
iránt érdekkel viseltessünk?" 
Nem sokat! 

Házán nem hirdeti emlék-
tábla. hogy ki született itt. 
Pusztakamaráson is inkább 
a szerencsétlen embert isme-
rik. mint zsenit. Annak meg 
csak örülhetünk, hogy s í r já t 
eddig nem szántották fel ; 
hála a Sütő-családnak. 

Manapság csak az iroda-
lomtörténetből ismerik Ke-
mény Zsigmondot. Annak 
ellenére, hogy iró és olvasó 
között mindig csak a mű 
te remthet igazi kapcsolatot. 
Hazánkban eddig többet di-

csérték, min t olvasták Ke-
ményt. E két tényezőt ma 
már s ikerül t egyensúlyba 
hozni. Ma már se nem di-
csérik, se nem olvassák. Pe-
dig szinte a tuda tunkat 
rombolják a frázisok, hogy 
a gyökereket nem téphet jük 
el, múl t nélkül nincs jelen 
és jövő. S milyen szépen 
hangzanak?! 

Tennünk kellene végre va-
lamit! Éppen ezért dicsére-
tes a televízió vállalkozása, 
az özvegy és leánya f i lmre-
vitelével. (Még akkor is. ha 
ez a próbálkozás nem járt 
osztatlan sikerrel a kr i t iku-
sok berkeiben.) 

Hiszen van nekünk egy jó 
olvasópályázatunk is. Ott is 
prona hálhatnánk regényeit, 
naplóját, a nemrée megje-
lent publicisztikai írásaiból 
szerkesztett kötetet. Így ta-
lán közelebb kerülne né-
pünkhöz az az ember, aki 
egész életében a közért küz-
dött, s eközben önmagát 
emésztette meg. 

- TUSA -

Folytassa Rozmanyek 
... és leszáll a csodaszép gépmadár, sokan várják, hát 

persze hogy sokan Rozmanyeket, a híres poétát, fotómű-
vészt, sportembert, színházi- és filmszakembert, szóval 
azt, akit mindenki szinte egy intézménynek érez: Rozma-
nyek és tsa, no de félre ezzel, a kifutópálya végében, a 
gép gyomrából, ahogy mondani szokás, mosolyogva kilép 
Géza, azonnal virágcsokor puszik, ölelések, hát újra itt, 
közöttünk drága barátunk, üdvözöljük művész úr, imé 
az autó, jeles írónk mondaná: a csodaótó, szorul egy hely 
nekem is a motor mellett, no nem kísérettel, csak úgy 
egymagányosan siklik az aszfalton a fekete gépkocsi, Roz-
manyek beszél, mutogat, sistereg körülötte a levegő, mert 
így illik, művész ő, nagy művész, és messziről jött em-
bernek ne nézd az okát, szóval haladunk, és Rozmanyek 
fölkiált, mintha tűbe ült volna, pedig nemis, csak a lát-
vány szúrt szemet neki, nini, milyen hatalmas, mily lát-
ványos ez a futballpálya, sportnyelven szólva ez az enni-
való betonkaréj, fogunk nem törik belé, de gondolkodni 
fogunk, jelesen Rozmanyek ötletén: itt szeretné verseit 
fölolvasni, hatalmas tömegnek, s ahogy itt ülök az autó 
hátsó ülésén, már látom is Gézát, ahogy a kezdőkörben 
állva szaval, lendületesen, ahogy opusaihoz illik, kezében 
labda, szeleikéin egy- egy vers, Rozmanyek forgatja mint 
a játékvezető az első sípszó előtt, de ez más, közlés és 
befogadás, ám megszólalhat a közönség is, sőt pfújolhat. 
tombolhat, kórusban visszaszavalhat, és a szurkoló olyan, 
a versszurkoló is, hogy a gólnak örül a legjobban, a ta-
lálatnak, és csalódik, ha öngólt lát, mert az nem az iga-
zi, de nem ám ... 

-tus 

Tájékoztató 
GMK-diákoknak: a JATE 

gazdasági vezetője az egye-
temi KISZ-Bizottsággal 
egyetértésben' az utóbbi évek 
if júsági par lament je in több-
ször felvétett hallgatói igény 
a lapján — támogatna egy 
olyan, munkavégzésre cso-
portosuló közösséget, mely-
nek tagjai havi vagy heti 
rendszerességgel vál la lnának 
takarítói, sokszorosítói, é j je -
liőr-portás, szállítás, rako-
dás. könyvtári ügyelet stb. 
szolgáltatást az egyetem in-
tézeteiben, épületeiben. A 
létrejövő munkaközösségnek 
egyben felelősséget is kelle-
ne vállalnia a feladatok pon-
tos és szaszerű elvégzéséért. 
Az érdeklődők a JATE KISZ-

I Bizottságon (Dugonics tér 
12.) Szeleczki Ida t i tkárhe-
lyettesnél jelentkezhetnek. 

Albérlet: két kti lönbejára-
tú szoba fürdőszoba és kony-
ha használattal három lány 
részére kiadó. Érdeklődni a 
Dugonics utca 11. II. emelet 
4-ben lehet Nagy Ilonánál 
7—20 óra között. 
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